
UCHWAŁA NR LXVII/887/2024 
RADY MIEJSKIEJ  W SUWAŁKACH 

z dnia 28 lutego 2024 r. 

w sprawie uwzględnienia petycji mieszkańców dotyczącej poprawy bezpieczeństwa na ulicy 
Franciszkańskiej w Suwałkach 

Na podstawie art. 18b ust. 1 ustawy z 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2023 r. 
poz. 40, 572, 1463 i 1688) oraz art. 9 ust. 2 ustawy z 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. 
poz. 870) uchwala się, co następuje: 

§ 1. Uznaje się, wniesioną w dniu 26 stycznia 2024 r., petycję mieszkańców dotyczącą poprawy 
bezpieczeństwa na ulicy Franciszkańskiej w Suwałkach, za zasługującą na uwzględnienie. 

§ 2. Uzasadnienie sposobu rozpatrzenia petycji stanowi załącznik do uchwały. 
§ 3. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach do powiadomienia osoby 

wnoszącej petycję o sposobie rozpatrzenia petycji. 
§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

      
         
 Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach 

 
Zdzisław Przełomiec 
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UZASADNIENIE 

do uchwały w sprawie uwzględnienia petycji mieszkańców dotyczącej poprawy 
bezpieczeństwa na ulicy Franciszkańskiej w Suwałkach 

     W dniu 26 stycznia 2024 r. do Rady Miejskiej w Suwałkach wpłynęła petycja 
mieszkańców Suwałk - budynków wielorodzinnych znajdujących się przy ul. Franciszkańska, 
oznaczonych numerami 2, 2A oraz 4 i 4A, w której jej sygnatariusze zwracają uwagę na 
pogorszenie bezpieczeństwa mieszkańców ww. nieruchomości w związku sytuacjami w ruchu 
ulicznym do jakich dochodzi na ww. ulicy. Zdaniem działających w interesie publicznym 
sygnatariuszy petycji, sytuacja ma ścisły związek z zakończeniem inwestycji drogowej tj. 
przebudowy ul. Franciszkańska oraz Rodziny Rylskich i oddaniem ich do użytku. Zdaniem 
wnoszących petycję na przebudowanym odcinku drogi kierowcy nagminnie przekraczają 
dopuszczalną prędkość. 

 
Ponadto, jak zwracają uwagę, w ramach inwestycji zostało przeniesione przejście dla 

pieszych, a poruszający się ww. odcinkiem drogi kierujący pojazdami mechanicznymi, którzy byli 
przyzwyczajeni do innej lokalizacji przejścia dla pieszych, robią to niejako „na pamięć”, i nie 
zauważają zmian, co powoduje, że nie przepuszczają pieszych bądź hamują gwałtownie tuż przed 
wyznaczonym szlakiem dla pieszych. Sytuacje są o tyle niebezpieczne, ponieważ z tego przejścia, 
położonego w niedalekim sąsiedztwie Szkoły Podstawowej nr 11, korzystają jej uczniowie.  

Zdaniem sygnatariuszy petycji dotychczasowe zgłoszenia i czynności podejmowane przez 
Policję w zakresie kontroli prędkości nie przynoszą pożądanych rezultatów.  

Dodatkowo, mieszkańcy ul. Franciszkańska, zwracają uwagę, iż auta zaparkowane  
w zatokach znajdujących się przy ww. ulicy znacząco ograniczają widoczność kierowcom 
pojazdów włączających się do ruchu, czym powodują ryzyko wystąpienia niebezpiecznych zdarzeń 
drogowych. 
 Jednocześnie mieszkańcy wnoszący petycję zaproponowali rozwiązanie  
ww. problemów poprzez m.in. montaż luster naprzeciw wyjazdów z parkingów znajdujących się 
przy blokach oraz budowie wyniesionego przejścia dla pieszych.  
 

Do przeprowadzenia analizy wniosków zawartych w petycji oraz wypracowania stanowiska 
co do oceny wniesionych postulatów i przedstawienia Komisji Skarg Wniosków i Petycji 
rekomendacji, został powołany Zespół Kontrolny.  
 

W toku czynności Przewodniczący Zespołu Kontrolnego skierował pismo do Komendanta 
Miejskiego Policji w Suwałkach z prośbą o zajęcie stanowiska w sprawie.  
Z odpowiedzi wynika, iż na wskazanym odcinku przebudowanej ulicy jak i w rejonie przyległym 
KMP w Suwałkach nie odnotowała kolizji ani innych zdarzeń drogowych. Jednocześnie została 
potwierdzona informacja, iż dokonywano zgłoszeń o występującym zagrożeniu w Krajowej Mapie 
Zagrożeń Bezpieczeństwa. Wszystkie sygnały zostały zweryfikowane, a skierowane patrole nie 
potwierdziły wykroczeń. Jednakże, jak wskazała w odpowiedzi KMP w Suwałkach, „(…) sama 
obecność radiowozu Policji oddziałuje prewencyjnie i powoduje, że kierowcy poruszają się 
zgodnie z obowiązującymi przepisami (...). 

W ocenie Policji rozwiązaniem tego problemu może być budowa wyniesionego przejścia 
dla pieszych, o co wnoszą mieszkańcy. Spowoduje to większą widoczność pieszych oraz 
skutecznie zmusi kierujących pojazdami do ograniczenia prędkości.   

Id: 1DAA6DC0-1B64-4D77-9325-65CAD2FAFE5F. Podpisany Strona 1 z 2



W odniesieniu do drugiego z zagrożeń tj. ograniczenie widoczności Policja potwierdziła, iż 
odnotowała takie zgłoszenie w systemie Krajowej Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa. Po 
zweryfikowaniu sygnału rekomenduje montaż luster, o co również wnoszą sygnatariusze petycji.  

 
Stanowisko Komendy Miejskiej Policji w Suwałkach podziela również Zarząd Dróg  

i Zieleni w Suwałkach (ZDiZ), który podjął działania związane z weryfikacją informacji  
o potencjalnym zagrożeniu bezpieczeństwa występującym po przebudowie  
ul. Franciszkańska. Jednocześnie wskazał, iż montaż progów zwalniających nie będzie 
skutecznym rozwiązaniem technicznym, a dodatkowo będzie powodował wzrost hałasu 
spowodowanego hamowaniem oraz pokonywaniem dwóch linii „przeszkody”, którą jest próg 
zwalniający.  

W odniesieniu do montażu luster Dyrektor ZDiZ potwierdził, iż jest to rozwiązanie, które 
ułatwi kierującym pojazdami bezpieczne włączenie się do ruchu w obszarze wskazanym przez 
mieszkańców.  

Komisja Skarg Wniosków i Petycji, na posiedzeniu 19 lutego 2024 r., przeanalizowała 
ustalenia Zespołu Kontrolnego w ww. zakresie i po przeprowadzonej dyskusji wypracowała opinię 
pozytywną. 

 
          W związku z powyższym, Rada Miejska w Suwałkach kierując się rekomendacją Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach uznaje petycję za zasługujacą  
na uwzględnienie.  
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